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ACTA DE COMISSIÓ DE GOVERN 
 
 
Data: 21 de juny de 2017 
Lloc: Regidoria del Districte (1a planta) 
Hora: 20:00 h 
 
Presideix: 
 
 
Consellera Sra. Carolina Recio Cáceres en substitució de l’Ima. Sra. Janet Sanz Cid, Regidora 
del Districte, conforme Decret de delegació de data 16 de juny de 2017, en aplicació de l’article 
26 de les Normes Reguladores de Funcionament dels Districtes i l’article 24 del Reglament 
Intern del Districte de Nou Barris 
 
Assistents: 
 
Yolanda Fortes Picas 
Esther Flaquer García 
Jennifer Coronado Ortega 
Juan Medina Rodríguez 
Manuel Cubero Argente 
Antoni Tallada Martínez 
Gabriel Garcia Duarte 
Núria Gaig Jané 
Mario Garcia Gómez 
 
Absent: 
 
Carlos Izquierdo Lázaro 
 

 
Secretari: 
 
Ricardo Fernández Aranda, Lletrat, Secretari del Districte. 
 
 
Constatada la existència de quòrum legal, la presidència delegada obre la sessió a les dinou 
hores quaranta minuts. 
 
D'acord amb la convocatòria efectuada per la Regidora del Districte, Sra. Janet Sanz Cid, 
l'ordre d'aquesta sessió està integrada pels següents punts: 
 

• Lectura i aprovació de l'acta de la sessió anterior 
• Preparació de l'ordre del dia del proper plenari ordinari del Districte previst pel dia 

06/07/2017 a les 18:30 hores 
• Fixació ordre del dia de la Comissió Consultiva d'Ecologia Urbana i Mobilitat prevista 

pel dia 4/07/2017 a les 18:00 hores i de la Comissió Consultiva de Participació, 
Transparència i Seguretat prevista pel dia 4/07/2017 a les 18:30 hores. 

• Precs i preguntes 
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Desenvolupament de la sessió: 
 
 
PRIMER PUNT.- Lectura i aprovació de l’acta de la sessió anterior de 26 d’abril de 2017 
 
A la carpeta facilitada a tots els conselleres/eres membres de la Comissió de govern se’ls 
facilita còpia de l’esmentada acta i, sens perjudici, si s’escau, de revisió a posteriori per part 
dels consellers assistents, no es formula cap objecció i queda aprovada. 
 
 
SEGON PUNT.- Preparació de l’Ordre del Dia del Plenari ordinari del Districte, previst pel 
dia 06-07-2017. 
 
A la carpeta facilitada a tots els conselleres/eres membres de la Comissió de govern se’ls 
facilita una proposta inicial d'odre del dia de l'esmentat plenari. 
 
L’ordre del dia d'aquest plenari ordinari començarà com és habitual amb la lectura i aprovació, 
si s’escau, de l’acta de la sessió anterior de l’11 de maig de 2017. Es facilita dintre de les 
respectives carpetes una còpia de l’acta a tots/es els/les consellers/eres de govern per tal que 
formulin les esmenes que entenguin oportunes a la secretaria del Districte. 
 
Pel que fa a la part informativa, el despatx d’ofici consistirà en l'assabentat dels contractes del 
darrer període per tal que es procedeixi al seu examen previ al plenari, facilitant una còpia a 
tots/es els/les consellers/eres de govern. El secretari informa als presents que si volen 
examinar algun contracte concret facin arribar la petició a la secretaria de la Direcció de Serveis 
Generals del Districte. 
 
En segon lloc, es presenta una mesura de govern sota el títol mesura de govern per al 
desenvolupament del pla de barris de Zona Nord (Ciutat Meridiana, Torre Baró i Vallbona). En 
aquest acte, es facilita a tots/es els Consellers/eres membres de la Comissió de Govern un 
document provisional sobre el contingut de la mesura. 
 
La consellera Sra. Carolina Recio diu que és un primer esborrany, insta a la resta de 
consellers/eres a llegir el document  per tal de poder-ho modificar mitjançant les aportacions 
que tinguin per convenient incorporar i anuncia que el document definitiu el volen portar a la 
Junta de Portaveus del dia 28 de juny. 
 
La consellera manifesta que a l’any 2016 es va presentar una mesura igual pel barri de la 
trinitat Nova i ara es presenta per la Zona Nord. Diu que el camí ha estat llarg i intens i que és 
una mesura prou treballada (5/6 reunions de treball amb veïns i entitats) alhora que considera 
la presentació de la mesura un repte per a conciliar les demandes, les necessitats reals i les 
prioritat de la Zona Nord. 
 
La consellera afirma que la mesura  especifica els àmbits estratègics d’intervenció com son la 
educació, els drets socials, l’activitat econòmica i la ecologia urbana i els objectius fixats són: 
recuperar i impulsar l’activitat econòmica de proximitat amb iniciatives sobre economia social i 
solidària i projectes específics per a fomentar la ocupació, fer front als desequilibris d’ús de 
l’espai públic potenciant usos veïnals i comunitaris de l’espai públic, establir accions d’atenció i 
millora de les condicions de vida de la població que resideix al barri, implementar mesures que 
donin protagonisme als veïns i veïnes i innovar les formes de treball de l’administració pública, 
generant espais de col·laboració i transversalitat per projectes. En definitiva àmbits estratègics i 
objectius que guarden relació amb els objectius del PAD. 
 



 
Districte de Nou Barris 
Departament de Serveis Jurídics-Secretaria 
Pl. Major de Nou Barris, 1 
08042 Barcelona  
93.291.68.00 
www.bcn.cat/noubarris 

 

3 
 

El document facilitats als consellers/eres recull de forma detallada els objectius específics en 
cada àmbit d’actuació i les propostes i accions concretes a desenvolupar. Entre altres, la 
consellera vol destacar un tema important sobre els equipaments (debat sobre pistes 
poliesportives) alhora que s’està treballant en un Pla d’Equipaments, violència masclista, 
habitatge, família, educació, pobresa energètica, economia u ocupació són temes a destacar 
inclosos a la mesura. 
 
Per últim , la consellera diu que és una mesura pels anys 2017-2020 i es tracta de superar la 
idea d’abandonament dels barris de la Zona Nord. 
 
Es produeix a continuació un debat entre els consellers/eres assistents 
 
El conseller Sr. Manuel Cubero afirma que la idea és treballar el Pla com a zona (concepte de 
zona) i que ho tinguin clar els veïns i entitats dels barris afectats. 
 
El conseller Sr. Mario Garcia pregunta per la durada de la mesura i la consellera Sra. Carolina 
Recio afirma que és pels exercicis 2017-2020 i que, en definitiva, l’objectiu és definir idees i 
línies fixes d’actuació. 
 
El conseller Sr. Mario Garcia diu que s’ha de superar un obstacle com és el fet que la durada 
del Pla vagi més enllà del present mandat quan el pressupost és anual i pregunta si hi haurà 
una taula de seguiment tècnic. 
 
La consellera Sra. Carolina Recio que efectivament hi haurà taules tècniques de nivell intern 
amb presència de personal de totes les àrees que intervenen en aquesta mesura. 
 
La part informativa del plenari culminarà amb l’informe de la Regidora però en aquesta ocasió 
no serà l’informe habitual sinó que tal i com es va demanar per part del conseller del grup 
municipal del PPC i com s’ha demanat a nivell de ciutat es presentarà un informe de balanç 
dels dos anys de mandat. 
 
En aquest acte, es facilita un document també provisional als consellers/eres per tal que 
formulin les aportacions que tinguin per convenient atès que es tracta d’un document obert. La 
consellera Sra. Carolina Recio insta també als consellers/eres a llegir el document i anuncia 
que, com en el cas de la mesura, l’objectiu és presentar el document definitiu en la Junta de 
Portaveus del dia 28 de juny. 
 
La consellera, amb lectura de l’índex del document, informa de com s’ha organitzat el mateix, 
on s’especifiquen uns eixos (reducció de les desigualtats, promoure el dret de l’habitatge, 
educació i infància, desenvolupament econòmic, dret a la ciutat i als barris, associacionisme, 
participació i acció comunitària, cultura i memòria històrica i lideratge públic) i un estat 
d’execució global del PAD i que aquest document ve derivat d’un similar a nivell de ciutat i, per 
tant, s’està alineats amb la explicació a nivell de ciutat. 
 
La consellera afegeix que és una primera proposta de la Gerència del Districte, demana 
aportacions als consellers/eres amb una data límit del 28 de juny i conclou indicant que la 
Regidora vol efectuar un relat més polític més enllà de les dades fredes. 
 
Es produeixen aleshores intervencions per part d’alguns assistents. La consellera Sra. Núria 
Gaig pregunta si el document conté les coses fetes. La consellera Sra. Carolina Recio respon 
que incorpora coses fetes o iniciades i que es tracta d’informar de les gran línies estratègiques 
de ciutat i la seva traducció a l’àmbit del Districte de Nou Barris, afegint que si els consellers 
detecten que falten dades a incorporar que li facin arribar a ella i conclou indicant que la 
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Regidora vol incorporar propostes de futur i, per tant, els consellers hauran de presentar 
propostes en aquest sentit. 
 
El conseller Sr. Gabriel Garcia Duarte pregunta si podran intervenir tots els grups municipals. El 
secretari informa que es determinarà en la Junta de Portaveus del dia 28 de juny. 
 
Pel que fa a la part decisòria, el secretari informa que passen a plenari quatre punts. En primer 
lloc, el plenari del Districte ha d’aprovar la modificació del Cartipàs del Districte, consistent en 
dividir el Consell Sectorial d’Ocupació, Comerç i Economia Social i Solidària en dos consells 
sectorials diferents: a) Consell Sectorial d’Ocupació i Economia Social i Solidària; b) Consell 
Sectorial de Comerç, aprovar la designació dels seus membres i suprimir la Comissió de 
Treball del barri de Porta. 
 
El conseller Sr. Mario Garcia pregunta perquè és aprovar i no pas informar. El Secretari respon 
que com que el Cartipàs es va aprovar pel plenari extraordinari del dia 8 d’octubre de 2015, la 
modificació del cartipàs també s’ha d’aprovar pel plenari en la mesura que es divideix en dos 
un consell sectorial i desapareix una comissió de treball 
 
En segon lloc, el plenari ha d'informar sobre l’aprovació inicial, de conformitat amb l’article 66.3 
de la Carta Municipal de Barcelona, de la modificació de les Normes Urbanístiques del Pla 
General Metropolità que regulen l’aparcament al terme municipal de Barcelona, d’iniciativa 
municipal. La consellera Sra. Carolina Recio diu que el conseller tècnic Sr. Carlos Izquierdo ha 
demanat un argumentari a l’àrea per a poder explicar millor el projecte que és de ciutat i exposa 
breument que l’objectiu és reduir la presència de cotxes o el paper del vehicle privat a la ciutat i 
que hi ha un acord polític a nivell de ciutat amb la CUP i ERC i la oposició de PPC, Cs i GM 
Demòcrata. 
 
Es produeix un intens debat entre els assistents sobre aquest tema. El conseller Sr. Gabriel 
Garcia Duarte afirma que és un tema molt estratègic però el conseller Sr. Mario Garcia diu que 
s’ha de tenir molta cura a Nou Barris, atès que, hi ha molt poc aparcament privat a diferència 
d’altres zones de la ciutat i reduir l’aparcament de l’espai públic pot ser molt delicat. 
 
Intervenen també en el debat de forma vehement les conselleres Sres. Esther Flaquer i 
Jennifer Coronado i la consellera Sra. carolina Recio diu que cal un debat polític intens a nivell 
de tota la ciutat i insta als consellers/eres a esperar l’argumentari polític d’aquest punt. 
 
En tercer i quart lloc s’anuncien dos punts relatius al nomenclàtor: Informar favorablement 
sobre l’acord adoptat per la ponència del Nomenclàtor en sessió celebrada el 19-06-2017, 
consistent en el canvi de denominació de plaça d’Humberto Rivas per la denominació de Plaça 
de Can Basté, per a la via pública situada entre la masia de Can Basté i el Passeig de Fabra i 
Puig, al Districte de Nou Barris; i Informar favorablement sobre l’acord adoptat per la ponència 
del Nomenclàtor en sessió celebrada el 19-06-2017, consistent assignar la denominació de 
plaça d’Humberto Rivas, per a l’espai comprés entre els carrers Pere Artés i Aneto. 
 
El secretari informa que la ponència va aprovar ambdós acords en la sessió de data 19 de juny  
de 2017 
 
El conseller Sr. Antoni Tallada informa que la ponència es va equivocar en el mandat anterior, 
es retorna el nom de plaça de Can Basté a l’actual plaça d’Humberto Rivas i aquest nom se li 
dona a un nou espai a la zona. 
 
 
Per últim, pel que fa a la part d'impuls i control, manca la incorporació de les propostes dels grups 
municipals, els quals  disposen com a termini fins a les 12:00 hores del dimarts 27 de juny de 2017.  
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I, en conseqüència, s’aprova la proposta de l’Ordre del dia del proper Plenari ordinari, 
sense perjudici de les variacions que, si escau, pugui introduir-hi la Junta de Portaveus.  
 

 
TERCER PUNT.- Fixació ordre del dia de la Comissió Consultiva d'Ecologia Urbana i 
Mobilitat prevista pel dia 4/07/2017 a les 18:00 hores i de la Comissió Consultiva de 
Participació, Transparència i Seguretat prevista pel dia 4/07/2017 a les 18:30 hores. 
 
 
Com a conseqüència de passar pel plenari la modificació de les Normes Urbanístiques del Pla 
General Metropolità que regulen l’aparcament al terme municipal de Barcelona, els acords 
adoptat per la ponència del nomenclàtor en la sessió de data 19 de juny  de 2017 i la 
modificació del Cartipàs del Districte, conforme la Carta Municipal de Barcelona que especifica 
que cal l'informe preceptiu dels Consells Municipals de Districte, s'han de convocar dos 
comissions consultives, la d'Ecologia Urbana i Mobilitat, per la modificació del PGM i els acords 
de la ponència del nomenclàtor i la de Participació, Transparència i Seguretat per la modificació 
del Cartipàs. El secretari informa als/a les consellers/eres que ambdues comissions consultives 
es celebraran el dia 4 de juliol de 2017, la primera a les 18:00 hores i la segona, a les 18:30 
hores, que es faran les respectives convocatòries a traves del departament de comunicació del 
Districte de Nou Barri  i amb la documentació corresponent. 
 
 
QUART PUNT.-  Precs i preguntes. 
 
 
Cap conseller/a de govern formula pregunta alguna 
 
 
 
I sense més assumptes a tractar, s’aixeca la sessió essent les vint hores quaranta-
cinc minuts. 
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